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NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 

OZNAKA: NVRLJP-00001-15-0047 

Zagreb, 16. rujna 2015. 

 

ZAPISNIK 

s Osme sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 1. srpnja 2015. g. u prostorijama Ministarstva znanosti, obrazovanja i sporta (MZOS)  

s početkom u 13.00 sati 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Nacionalnog vijeća: Ružica Beljo Lučić, Ana Tecilazić 

Goršić, Darinka Vedrina, Sanja Bošnjak, Mirjana Šlat, Hrvoje Josip Balen, Ninoslav Šćukanec, 

Stankica Vrban, Blaženka Divjak,  Robert Kopal, Berislav Božanović, Žarko Bošnjak, Ivan Šutalo, 

Nataša Novaković1 i Emita Blagdan.  

Članovi Nacionalnog vijeća koji su se ispričali zbog izostanka sa sjednice: Duško Pavletić, Ana 

Miličević-Pezelj, Mirjana Zećirević, Vlatka Marčan, Mirela Lekić i Sanja Crnković Pozaić. 

Osim članova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: Biljana Birač (MZOS), Loredana 

Maravić (MZOS), Josipa Češnovar (MZOS), Sanja Süto (MZOS) i Saša Čvrljak (MZOS). 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje Dnevnog  reda 8. sjednice  

2. Usvajanje Zapisnika sa 7. sjednice 

3. Informacija i potvrđivanje Zapisnika o elektroničkom glasovanju o usvajanju dokumenata 

NVRLJP-a (Preporuka o sektorski usmjerenom pristupu u definiranju upisnih kvota u 

srednjoškolskom i visokom obrazovanju  i Komunikacijska strategija za 2015. g.) 

4. Obavijesti  

5. Izvješća voditelja tematskih radnih skupina o provedbi ostalih aktivnosti iz programa rada 

NVRLJP-a 

6. Dopisi NVRLJP-u: 

a) Očitovanje Nacionalnog centra za vanjsko vrednovanje obrazovanja na prijedlog Vlade 

RH o donošenju Odluke o smanjenju broja agencija, zavoda, fondova i dr. pravnih osoba 

s  javnim ovlastima  

b) Inicijativa Udruge Oaza: Uključenost romske djece u rani predškolski odgoj i 

obrazovanje, prepreke i prijedlozi njihova uklanjanja 

7. Prezentacija: Financiranje visokog obrazovanja  

8. Razno 

 

                                                 
1 Nataša Novaković je predložena umjesto Davora Majetića kao nova predstavnica Hrvatske udruge poslodavaca 

temeljem zaprimljenog osobnog zahtjeva za razrješenjem dužnosti gospodina Majetića. Izmjena Odluke o 

imenovanju predsjednice i članova Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala je u tijeku.  
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Ad 1.  

Jednoglasno je usvojen predloženi dnevni red. 

 

Ad 2.  

Jednoglasno je usvojen Zapisnik sa Sedme sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

(u daljnjem tekstu: NVRLJP). 

 

Ad 3. 

Nacrt preporuka o sektorski usmjerenom pristupu u definiranju upisnih kvota u srednjoškolskom i 

visokoškolskom obrazovanju i Nacrt komunikacijske strategije NVRLJP-a za 2015. g. revidirani su u 

skladu sa zaključcima sa 7. sjednice NVRLJP-a. Kako bi se postigla predviđena dinamika provedbe 

Okvirnog programa rada NVRLJP-a u 2015. godini, sukladno članku 16. Poslovnika o radu NVRLJP-

a, u razdoblju od 8. do 12. svibnja 2015. godine provedeno je elektroničko glasovanje o usvajanju 

navedenih dokumenata. Elektroničkom glasovanju u roku je pristupilo 19 članova NVRLJP-a, a za 

usvajanje obaju dokumenata glasovalo je svih 19 članova. Članovi NVRLJP-a na sjednici su 

jednoglasno potvrdili Zapisnik o elektroničkom glasovanju kojim su usvojeni navedeni dokumenti.  

 

Ad 4. 

Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić izvijestila je da je NVRLJP predložio imenovanje prof. dr. sc. 

Blaženke Divjak kao svoje predstavnice u Ekspertnom timu Nacionalnog vijeća za odgoj i 

obrazovanje (NVOO) za provedbu mjera izvedenih iz 4. cilja Strategije obrazovanja, znanosti i 

tehnologije („Podići kvalitetu rada i društvenog ugleda učitelja“), slijedom dopisa NVOO-a od 16. 

lipnja 2015. godine (OZNAKA: NVOO-00045-15-0008) NVRLJP-u kojim je zatraženo imenovanje 

njegovog predstavnika u Ekspertnom timu. Elektroničkom glasovanju o imenovanju prof. dr. sc. 

Divjak pristupilo je 18 članova NVRLJP-a, a suglasnost je dalo svih 18 članova. Članovi NVRLJP-a 

na sjednici su jednoglasno potvrdili Zapisnik o elektroničkom glasovanju kojim je potvrđen prijedlog 

imenovanja prof. dr. sc. Divjak u ekspertni tim NVOO-a. NVOO je tražio i imenovanje predstavnika 

MZOS-a u Ekspertnom timu. MZOS je za svoju predstavnicu u istom Ekspertnom timu predložio 

gospođu Anu Tecilazić Goršić, načelnicu Sektora za kvalitetu visokog obrazovanja, međunarodnu 

suradnju i europske poslove. Prema zaključcima sa sjednice NVOO-a od 28. svibnja 2015.  

predviđeno je da Ekspertni tim, koji će koordinirati prof. dr. sc. Vlatka Domović s Učiteljskog 

fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, pokrene aktivnosti izrade standarda kvalifikacije za učitelje. 

 

Članovi NVRLJP-a su jednoglasno donijeli Zaključak o razrješenju dužnosti gospodina Davora 

Majetića kao člana NVRLJP-a, temeljem prethodno zaprimljenog osobnog zahtjeva za razrješenjem 

dužnosti. Hrvatska udruga poslodavaca predložila je novog kandidata za člana NVRLJP-a, gospođu 

Natašu Novaković, te je pokrenut postupak njezinog imenovanja.  

 

Članovi su izvješteni da prof. dr. sc. Blaženka Divjak ostaje članicom Nacionalnog vijeća za razvoj 

ljudskih potencijala bez obzira na prijedlog Rektorskog zbora Republike Hrvatske od 2. lipnja 2015. 

godine o imenovanju nove predstavnice Rektorskog zbora u Nacionalnom vijeću. Naime, u članku 10., 

stavku 6. Zakona o HKO-u navodi se da člana Nacionalnog vijeća Hrvatski sabor može razriješiti 

dužnosti na prijedlog Vlade Republike Hrvatske i Nacionalnog vijeća i prije isteka vremena na koje je 
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imenovan, na njegov osobni zahtjev ili ako svojim nesavjesnim radom prouzroči veću štetu ili 

zanemaruje ili nesavjesno obavlja dužnost tako da su nastale ili mogu nastati veće smetnje u radu 

Nacionalnog vijeća. S obzirom na ove zakonske odredbe, prijedlog Rektorskog zbora nije uvažen. 

 

Ana Tecilazić Goršić izvijestila je o trenutnoj dinamici osnivanja sektorskih vijeća i njihovim 

konstituirajućim sjednicama. Do kraja lipnja 2015. godine osnovano je šest sektorskih vijeća te su 

održane konstituirajuće sjednice četiriju imenovanih vijeća, dok je u tijeku osnivanje dvaju sektorskih 

vijeća: IX. Ekonomija i trgovina te XI. Promet i logistika, koji će na prvim radionicama 3. srpnja 

2015. godine odabrati svoje predsjednike kao uvod u skorašnje imenovanje vijeća od strane ministra. 

Svim članovima sektorskih vijeća ponuđene su edukacije vezane za korištenje profila sektora u 

postupcima vrednovanja standarda zanimanja te uputa za vrednovanje prijedloga standarda 

kvalifikacija kao njihove temeljne djelatnosti. Nadalje, MZOS želi pozicionirati sektorska vijeća 

prema kurikularnoj reformi, odnosno radu Ekspertne radne skupine za provedbu Cjelovite kurikularne 

reforme pod vodstvom dr. sc. Borisa Jokića, tako da je dogovoren sastanak predsjednika triju 

sektorskih vijeća: II. Šumarstvo i drvna tehnologija, VII. Elektrotehnika i računarstvo te X. Turizam i 

ugostiteljstvo, u ponedjeljak, 6. srpnja 2015. godine, s dr. sc. Jokićem te njegov naknadni sastanak s 

predstavnicima sektorskog vijeća XXI. Odgoj, obrazovanje i sport. Također, 18. lipnja 2015. godine 

ugovoreno je 30 novih projekata u visokom obrazovanju vezanih za izradu standarda zanimanja i 

standarda kvalifikacija po HKO-u2 te će se naknadno održati konzultativni sastanci voditelja tih 

projekata s predstavnicima sektorskih vijeća, sukladno godišnjim planovima rada pojedinih sektorskih 

vijeća, na kojima će se voditelji projekata dodatno upoznati s metodologijom i razumijevanjem izrade 

standarda zanimanja po HKO-u.   

 

Biljana Birač, voditeljica Službe za kvalitetu visokog obrazovanja u MZOS-u, izvijestila je o trenutnoj 

dinamici javnih poziva za prijavu kandidata za rad u sektorskim vijećima te zatvaranju 17 javnih 

poziva za prijavu kandidata od 25. svibnja 2015., pri čemu je u cijelosti ponovljeno pet javnih poziva 

te djelomično ponovljeno 12 javnih poziva za predstavnike gospodarskih sindikata i poslodavaca. 

Međutim, ponovljeni javni pozivi, unatoč dodatnom i višekratnom angažmanu u kontaktima sa 

gospodarskim sindikatima kako na razini granskih sindikata, tako i sektorskih, od strane predstavnice 

Ministarstva gospodarstva i članice NVRLJP-a, gđe Darinke Vedrina,  naišli su na slab odaziv te su 

zaprimljene tri prijave. Hrvoje Balen je upozorio na trenutnu slabu dinamiku uspostave sektorskih 

vijeća te zamolio nazočne predstavnike MZOS-a da pojasne što je uzrok sporog formiranja istih jer je 

dobio informacije od udruge poslodavaca da je problem u zakonskoj formulaciji formalnih obrazovnih 

uvjeta za članove sektorskih vijeća te je značajan broj predloženih stručnjaka iz gospodarstva odbijen 

zbog neispunjavanja specifičnih formalnih uvjeta, unatoč dugogodišnjem iskustvu u sektoru. U 

odgovoru na to pitanje, predstavnici MZOS-a konstatirali su da se kao prepreka bržoj uspostavi 

sektorskih vijeća pokazalo neodazivanje predstavnika gospodarskih sindikata na javni poziv (premda 

predstavnici mogu biti i vanjski, tj. ne moraju nužno biti članovi sindikata) te time blokiraju 

formiranje sektorskih vijeća.  Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, predsjednica NVRLJP-a, istaknula je da 

                                                 
2 Odluka o financiranju projekata iz poziva na dostavu projektnih prijedloga HR.3.1.15 Unapređivanje kvalitete 

u visokom obrazovanju uz primjenu Hrvatskog kvalifikacijskog okvira. 
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je dio članova povjerenstva koje je izrađivalo Zakon o HKO-u za vrijeme izrade Zakona ustrajalo 

upravo na uključivanju predstavnika gospodarskih sindikata u sektorska vijeća. 

Prof. dr. sc. Beljo Lučić prenijela je informaciju o održavanju završne konferencije projekta 

„Garancija za SVE mlade“ u Opatiji 7. srpnja 2015., koji je financiran iz Europskog socijalnog fonda, 

a provode ga Mreža mladih Hrvatske, udruga „Igra“, SOS Dječje selo Hrvatska, Centar za mladež 

Zaprešić i Nacionalno vijeće mladih Austrije. Na završnoj konferenciji će se prikazati rezultati i 

preporuke projekta koji je imao za glavni cilj utjecati na poboljšanje uključenosti mladih iz 

alternativne skrbi na tržište rada. Dogovoreno je da ispred MZOS-a konferenciji prisustvuju 

predstavnici Odjela za HKO te da na sljedećoj sjednici prezentiraju rezultate rada i zaključke projekta 

članovima NVRLJP-a. 

 

Prof. dr. sc. Beljo Lučić izvijestila je da je izrađen Nacrt programa razvoja sustava strukovnog 

obrazovanja i osposobljavanja koji je poslan Europskoj komisiji te će se nakon njezinog očitovanja  

izraditi konačna verzija te predstaviti javnosti u okviru javne rasprave. Također, članovi su se složili 

da dr. sc. Jokić predstavi rad Ekspertne radne skupine za provedbu Cjelovite kurikularne reforme na 

posebnoj tematskoj sjednici NVRLJP-a 18. rujna 2015. u 13:00 sati. 

 

Ad 5. 

Žarko Bošnjak izvijestio je o sastanku TRSa 1 Obrazovni programi održanom 4. svibnja 2015. koji je 

poslužio kao inicijalni sastanak posvećen metodologiji izrade standarda zanimanja čija je radionica 

održana 29. lipnja 2015. u prostorijama Agencije za znanost i visoko obrazovanje (AZVO). Na 

radionici su podijeljeni poslovi vezano za metodologiju izrade standarda zanimanja po HKO-u koja bi 

trebala biti izrađena do rujna 2015. Ana Tecilazić Goršić istaknula je da će metodologija izrade 

standarda zanimanja poslužiti kao podloga za vrednovanje standarda zanimanja te izradu metodologije 

za izradu standarda kvalifikacija, nakon čega će se pristupiti izradi on-line edukativnih sadržaja.  

 

Berislav Božanović izvijestio je o zaključcima sastanka TRSa 3 Uklanjanje prepreka održanog 24. 

travnja 2015., koji je bio posvećen analizi, opisivanju i obrazlaganju prepreka u postojećim propisima 

kojima se regulira obrazovanje odraslih. Gospodin Božanović istaknuo je potrebu povezivanja rada 

TRSa 3 Uklanjanje prepreka s radom ostalih TRSova, naročito TRSa 2 Analize s obzirom na to da je 

identificiran problem prikupljanja i obrade podataka koji su nužni u daljnjem radu TRSa 3. Berislav 

Božanović i Hrvoje Balen naveli su konkretne prepreke, poput trenutnih programa osposobljavanja i 

stipendiranja zapošljavanja nezaposlenih osoba koje provodi Hrvatski zavod za zapošljavanje (HZZ), a  

koji ne jamče dovoljnu uključenost kvalitetnih institucija obrazovanja odraslih kao izvoditelja tih 

natječaja, te nedorečenost Zakona o javnoj nabavi koji kriterijem odabira financijski najpovoljnije 

ponude pridonosi odabiru programa edukacije koji ne mogu jamčiti potrebnu kvalitetu ishoda učenja i 

posljedično zadovoljavajuću razinu zapošljivosti kandidata po završetku programa. U raspravi su 

istaknute slabosti trenutnog sustava obrazovanja odraslih koji je obilježen nedovoljnim sustavom 

osiguravanja kvalitete uključenih institucija i programa i međusobnim prebacivanjem odgovornosti 

između resornog ministarstva i HZZ-a te je naglašeno da bi NVRLJP trebao ukazati nadležnom 

ministarstvu i HZZ-u na mogućnost odabira ekonomski najpovoljnije ponude umjesto financijski 

najpovoljnije ponude jer ove druge izostankom standarda kvaliteta usluga i odgovarajućeg 

vrednovanja stečenih kompetencija uzrokuju ekonomsku štetu i neoptimalnu upotrebu javnog novca u 
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pogledu nezadovoljavajućih ishoda učenja i zapošljivosti polaznika. Članovi NVRLJP-a zaključili su 

da je kratkoročno potrebno primijeniti „vatrogasne mjere“ preporukom HZZ-u o načinu tumačenja ili 

izmjenom Zakona o javnoj nabavi kojom bi se zagovarala upotreba ekonomski najpovoljnije ponude u 

odabiru obrazovnih programa te dugoročno putem Zakona o obrazovanju odraslih kojim bi se 

osiguralo provođenje kvalitetnih formalnih programa usklađenih s HKO-om i doprinijelo osiguravanju 

kvalitete. Zaključeno je da će voditelji i članovi TRSa 3 Uklanjanje prepreka (voditelj Berislav 

Božanović) i TRSa 5 Praćenje, vrednovanje i preporuke (voditelj Hrvoje Balen) početi pripremati 

nacrt preporuka u obrazovanju odraslih u kojima će se dotaknuti prethodno spomenutih potrebnih 

zakonskih rješenja te osiguravanja kvalitete putem primjene HKO-a u obrazovanju odraslih, a čiju će 

konačnu verziju predstaviti članovima NVRLJP-a na narednoj sjednici. Namjera je da se takve 

preporuke uzmu u obzir prilikom nadolazećeg postupka donošenja Zakona o obrazovanju odraslih.  

 

Voditeljica TRSa 4 Vidljivost, prof. dr. sc. Divjak, predstavila je članovima NVRLJP-a program 

konferencije posvećene HKO-u koja je dogovorena za 22. i 23. listopada 2015. Konferencija će trajati 

jedan i pol dan, s dva okrugla stola od kojih će jedan biti posvećen standardima kvalifikacija po HKO-

u, a drugi potrebama Hrvatske u 2030. godini. Dogovoreno je da uvodno predavanje na poziv MZOS-a 

održi predstavnik CEDEFOP-a (European Centre for the Development of Vocational Training), 

gospodin Vladimir Kvetan, koji će predstaviti CEDEFOP-ov model za predviđanje potrebnih vještina 

(skills forecast). Također, na inicijativu Hrvoja Balena, dogovorena je telekonferencija s gospodinom 

Kvetanom u srpnju 2015., na kojoj će sudjelovati voditelji TRSa 2 Analize (voditeljica Sanja Crnković 

Pozaić) i TRSa 5 Praćenje, vrednovanje i preporuke (voditelj Hrvoje Balen), a koja će poslužiti kao 

priprema za konferenciju u listopadu. Također, dogovoren je sastanak organizacijskog odbora 

konferencije koji će se održati u ponedjeljak, 6. srpnja 2015., u MZOS-u, na kojem će se dodatno 

odrediti program konferencije, načini poticanja sudjelovanja istraživača i zainteresiranih dionika te 

ostali konkretni organizacijski koraci. Odlučeno je da u organizacijskom odboru od članova NVRLJP-

a sudjeluju prof. dr. sc. Blaženka Divjak, Mirjana Šlat, Berislav Božanović, Ana Tecilazić Goršić, 

Emita Blagdan te suradnici iz Odjela za HKO.  Dogovoreno je da će se materijali TRSa 4 Vidljivost 

poslati ostalim članovima NVRLJP-a na očitovanje.  

 

Ad 6.  

Vezano uz očitovanje Nacionalnog centra za vanjsko vrednovanje obrazovanja (NCVVO), članovi su 

odlučili da NVRLJP treba izraziti svoj stav, ali uzevši u obzir proturječnosti oko tumačenja samih 

ovlasti NVRLJP-a po ovom pitanju, kao i analitičke podloge Vlade RH, koja je poslužila kao osnova 

za donošenje takve odluke. Posljedično, odlučeno je da će Ninoslav Šćukanec, Emita Blagdan, Ivan 

Šutalo i Žarko Bošnjak do sljedeće sjednice pripremiti argumentirani prijedlog odluke treba li 

NVRLJP iskazati svoj stav o ovom pitanju.  

 

Nastavno na dopis udruge Oaza, zaključeno je da će Ninoslav Šćukanec pripremiti prijedlog preporuke 

kojom se MZOS-u preporuča hitno usklađivanje Pravilnika o sadržaju i trajanju programa predškole s 

Akcijskim planom Vlade Republike Hrvatske za provedbu Nacionalne strategije za uključivanje Roma 

za razdoblje 2013. - 2015., a njegovo se usvajanje očekuje na sljedećoj sjednici NVRLJP-a. 
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Ad 7. 

Zbog nedostatka vremena prezentacija o financiranju visokog obrazovanja odgađa se za sljedeću 

sjednicu. 

 

Ad 8. 

Predlaže se da se sljedeća sjednica NVRLJP-a održi 11. rujna 2015. u MZOS-u. 

Sjednica je završena u 15:30 h. 

 

 

 

 

Zapisnik sastavio:               Zapisnik odobrila: 

 

 

Saša Čvrljak, v. r.               prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, v. r.  

                   predsjednica Nacionalnog vijeća 

 


